
Protokół nr 1/24

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych Rady Miasta Piły

w dniu 17 września 2024 w sali 229 B

Urząd Miasta Piły

czas trwania (14:00 - 15:40)

Na posiedzeniu obecnych było 9 członków Komisji Spraw Społecznych (nieobecna radna

Kamila Karwacka). Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu.

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych-Teresa Kasior oddała głos Marii Kubicy -

Przewodniczącej Rady Miasta Piły, która wyjaśniła kwestie prawne przy składaniu przez

radnych interpelacji. Przytoczyła art 24 ust. 3-7 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie

gminnym, wskazując na elementy, które powinna zawierać interpelacja. Powiedziała, że

organ wykonawczy może ocenić treść składanego pisma i jeżeli nie będą w nim występowały

ustawowe elementy, może odmówić odpowiedzi na takie pismo. A ustawowym elementem

jest pytanie.

Radna Halina Łuś powiedziała, że użyto sformułowania “może nie udzielić”, że

stwierdzenie to nie odrzuca na wstępie interpelacji, gdy nie zawiera ona pytania.

Maria Kubica - Przewodnicząca Rady Miasta powiedziała, że Prezydent może ocenić treść

składanego pisma i jeśli nie będą w nim występowały ustawowe elementy, może odmówić

odpowiedzi na pismo.

Radna Halina Łuś powiedziała, że według niej nie oznacza to, że Prezydent nie udziela

odpowiedzi w ogóle.

Maria Kubica - Przewodnicząca Rady Miasta potwierdziła, że tak - może ale nie musi w

takim przypadku udzielić odpowiedzi. Przewodnicząca chciała wyjaśnić tą kwestię, ponieważ

po szkoleniu pojawiły się pytania, poprosiła, aby stosować się do § 37 Statutu Miasta i

stosowania się do dyscypliny sesyjnej.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych podziękowała
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Przewodniczącej i rozpoczęła obrady posiedzenia Komisji Spraw Społecznych. Powitała

radnych i przybyłych gości: Monikę Łukomską – zastępcę Prezydenta Miasta Piły, Pawła

Jarczaka - zastępcę Prezydenta Miasta Piły, Skarbnik Gminy Piła - Ewelinę Ślugajską,

Sekretarza Gminy Piła - Romana Szarzyńskiego, oraz dyrektorów jednostek organizacyjnych

Urzędu Miasta.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe (wybór wiceprzewodniczącego Komisji Spraw Społecznych).

2. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza

z wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 maja 2024 r. do 3 września 2024 r – druk

nr 45.

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę budżetową

na 2024 rok - druk nr 64.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia wysokości

opłat za pobyt dziecka w żłobkach prowadzonych przez Gminę Piła. – druk nr 63.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uchylenia uchwały

Nr XXVII/421/16 Rady Miasta Piły z dnia 29 listopada 2016 r. w sprawie określenia

wysokości oraz zasad ustalania i rozliczania dotacji celowej dla podmiotów

prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Piła. – druk nr 62.

6. Wolne głosy, wnioski i informacje.

7. Zamknięcie obrad.

Ad 1. Sprawy regulaminowe.

Przewodnicząca stwierdziła quorum. Porządek obrad został przyjęty bez zmian.

Wybór wiceprzewodniczącego.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zgłosiła kandydaturę Kamy

Frąckowskiej-Pilarskiej na wiceprzewodniczącą Komisji Spraw Społecznych, powiedziała,

że jest ona radną Rady Miasta Piły drugą kadencję. W poprzedniej kadencji również wybrana

dwukrotnie na przewodniczącą komisji do wyboru ławników. Członek Komisji Spraw

Społecznych poprzedniej i obecnej kadencji. Nauczycielka z dwudziestopięcioletnim

doświadczeniem, zaangażowana w działalność charytatywną na rzecz potrzebujących osób
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oraz bezdomnych zwierząt. Zakres prac Komisji Spraw Społecznych jest radnej bliski z racji

wykonywanego zawodu, ale również osobistego zaangażowania. Swoje dotychczasowe

obowiązki w Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji do wyboru ławników, wykonywała

sumiennie i z należytą odpowiedzialnością, zapytała czy radna Kama Frąckowska-Pilarska

wyraża zgodę na kandydowanie.

Radna Kama Frąckowska-Pilarska wyraziła zgodę.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała, czy są inne

propozycje kandydatów na wiceprzewodniczącego?

Radni nie zgłosili innych kandydatów.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poddała pod głosowanie

kandydaturę Kamy Frąckowskiej - Pilarskiej na Wiceprzewodniczącą Komisji Spraw

Społecznych.

Wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0),

NIEOBECNY (2).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 2. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza

z wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 maja 2024 r. do 3 września 2024 r. – druk nr 45.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała czy do przesłanego

sprawozdania radni mają pytania, otworzyła dyskusję i zadała pytania dot. punktu:

204. 17 lipca 2024 r. prezydent spotkała się z przedstawicielami Pilskiej Rady Seniorów i

rady ds. Osób Niepełnosprawnych. Podczas spotkania, w którym uczestniczyła również

dyrektor MOPS Marzena Amza, rozmawiano o współpracy w bieżącej kadencji oraz

możliwości wykorzystania, w codziennej pracy stowarzyszeń, budynku pilskiego Okrąglaka.

Pytanie dot. kto jest ostatecznie gospodarzem tego obiektu, jakie są czynsze dla stowarzyszeń

i kto obecnie tam jest.

205. Spotkała się z panem Michałem Paziem - prezesem WSG Sp. z o.o., podczas spotkania

rozmawiano o planach inwestora związanych z zagospodarowaniem terenu znajdującego się
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u zbiegu alei Wojska Polskiego i ul. Dzieci Polskich (dawny teren domu handlowego).

Pytanie dot. tego, co jest przewidziane na tym terenie.

51. Podpisała zarządzenie w sprawie powołania członków komisji przetargowych do spraw

zbywania nieruchomości (zmiana składu osobowego). Pytanie ile osób i kto jest członkiem

komisji.

Dyrektor Gabinetu Prezydenta - Bartosz Mirowski wyjaśnił, że obiektem zarządza

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. Nie pobiera się czynszów, organizacje kontaktują się z

panią dyrektor MOPS i ustalają na bieżąco harmonogram pracy i w porozumieniu z MOPS,

korzystają, w ramach określonych godzin, z tego obiektu. Wśród korzystających obecnie z

obiektu są m.in. Nadnotecki Uniwersytet Trzeciego Wieku, Centrum Wolontariatu.

Zainteresowani są, ale nie ma pewności, czy już korzystają z tego miejsca, Stowarzyszenie

Nauczycieli Twórczych JELO, również ProSenior, Stowarzyszenie na Rzecz Integracji

Europejskiej oraz Uniwersytet Trzeciego Wieku.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała, czy jest możliwość

aby Komisja Spraw Społecznych uwzględniła w planie swojej pracy wizytę w “Okrąglaku”?

Dyrektor Gabinetu Prezydenta - Bartosz Mirowski potwierdził, że jest taka możliwość po

wcześniejszym uzgodnieniu z MOPS.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Paweł Jarczak zaprosił do odwiedzenia obiektu oraz

terenów przyległych. Jest to obiekt w pełni wyremontowany, odpowiadający na potrzeby

seniorów. Odbywają się tam spotkania integracyjne oraz tematyczne.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Monika Łukomska odpowiedziała na pytanie 205.

Wyjaśniła, że pan Michał Paź jest przedstawicielem firmy, która jest właścicielem

nieruchomości (były Dom Handlowy Stokłosa). W tej chwili teren jest wyburzony i

wyczyszczony. Parę lat temu zostało zainicjowane spotkanie i aktualnie wracamy do tematu.

Inwestor jest zainteresowany wykorzystaniem terenu pod zabudowę mieszkaniową

wielorodzinną. W związku z tym, miasto przystąpiło do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego.
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Radna Halina Łuś zapytała, czy chodzi o zmianę miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego ?

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Paweł Jarczak potwierdził, że chodzi o zmianę

zagospodarowania terenu. Obecnie plan przewiduje usługi, w tym usługi handlu

wielkopowierzchniowego a nowy plan będzie przewidywał zabudowę mieszkaniową

wielorodzinną.

Radna Halina Łuś zapytała, czy usług nie będzie w ogóle?

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Monika Łukomska powiedziała, że prawdopodobnie w

parterze budynku mogą się pojawić usługi, następnie odpowiedziała na pytanie 51.

Podpisanie zarządzenia o powołaniu członków Komisji Przetargowej było związane ze

zmianą jej stanowiska. W jej miejsce została wybrana obecna dyrektor Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami. Generalnie członkowie komisji są pracownikami Urzędu Miasta.

Radna Halina Łuś zapytała, czy powołanie nowej dyrektor wydziału odbyło się

pozakonkursowo, ze wskazaniem nowej osoby ?

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Monika Łukomska powiedziała, że rozpisany został

konkurs na stanowisko Dyrektora Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. Konkurs

wygrała pani Katarzyna Błaś. Nabory w urzędzie odbywają się w trybie konkursowym, chyba

że dotyczy to zastępstwa.

Ad 3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę budżetową na

2024 rok - druk nr 64.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, poprosiła o zabranie głosu

Ewelinę Ślugajską Skarbnik Gminy Piła.

Ewelina Ślugajska - Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że w projekcie uchwały są bieżące

zmiany, wynikające z przekazanych m.in. przez Wojewodę Wielkopolskiego zawiadomień,

zwiększenia środków, bądź też ponadplanowych dochodów. Wszystkie zmiany opisane są

szczegółowo w uzasadnieniu. W związku z tym, że realizowaliśmy w poprzednim okresie
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program w ramach Funduszy Norweskich: “Miasto Piła z nową energią”, realizowaliśmy

również współpracę bilateralną, na ten cel przekazane nam zostały dodatkowe środki w

kwocie ponad 253 000 zł i teraz będą realizowane przez okres 3 - 4 miesięcy. Są to środki

dedykowane, przeznaczone na współpracę z miastem norweskim. Zwiększenie środków 100

0000 zł wynika z wysokiego wykonania dochodów z podatków realizowanych w formie

karty podatkowej. Kolejne zwiększenie na poziomie 578 zł. może budzić wątpliwości co do

zasadności wprowadzania zmian uchwałą budżetową, ale to jest obowiązkowy wynik, który

otrzymujemy w trakcie zawiadomienia od Wojewody Wielkopolskiego i musi być on

wprowadzony uchwałą budżetową obligatoryjnie.

Rozliczone zostały również w tym roku dochody z tytułu tak zwanych “małpek”. Jest to

sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym. Plan i szacunek tego dochodu robimy

w oparciu o dane historyczne, dlatego trudno jest to zaplanować na kolejny rok.

Po rozliczeniu na koniec sierpnia, mamy zwiększenie o 21 005 zł. na program profilaktyki i

rozwiązywania problemów alkoholowych. Wiąże się to z realizacją projektów przez Miejski

Ośrodek Pomocy Społecznej we współpracy z Miejskim Ośrodkiem Sportu i Rekreacji i

RCK.

W trakcie ostatnich kilku tygodni zostały rozliczone odszkodowania, które wynikały z

czerwcowego załamania pogody - wichury. Nasze jednostki oświatowe otrzymały z tego

tytułu pieniądze z ubezpieczenia. Wcześniej wykładaliśmy środki gminne, żeby zrobić

drobne remonty, zerwania dachu, bądź też jakieś upadki drzew, które złamały jakieś elementy

zabawowe w naszych jednostkach. W tej chwili mamy już wpływy z tego tytułu, jest to

kwota blisko 31 000 zł. i zostaną one przeznaczone na funkcjonowanie jednostek

oświatowych.

Drobne darowizny - mamy nagrody pieniężne z tytułu uczestnictwa naszych szkół w

projektach zewnętrznych. Między innymi „Być jak Ignacy - Nauka pełna energii” - 8000 zł,

które Szkoła Podstawowa nr 2 otrzymała z Fundacji PGNiG w ramach ósmej edycji

ogólnopolskiego programu edukacyjnego. “Aktywna tablica” jest to program edukacyjny,

który realizowany był również przed naszą szkołę. Jest to program rządowy w ramach

rozwijania szkolnej infrastruktury. Kwotę 70 000 zł wprowadzamy do budżetu z tego tytułu

po stronie dochodów i automatycznie można ją znaleźć po stronie wydatków. Kwota 150 000

zł, którą również zwiększamy dochody, wynika z rozliczeń kosztów ponoszonych przez

Gminę Piła z tego tytułu, że dzieci z gmin ościennych pozostają w naszych placówkach.

Mamy tu dobre wykonanie - ponadplanowe. Gminy ościenne również w zakresie swojej

infrastruktury, dokonują w tej chwili zwiększenia miejsc przedszkolnych dla swoich małych
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mieszkańców i trudno przewidzieć, jaki będzie dochód w przyszłym roku. Zniszczone

podręczniki - kwota ponad 5500 zł wpływa do naszego budżetu, dedykowana po stronie

wydatków oświatowych. 20 400 zł jest to wynik wprowadzenia ustawy o szczególnej

ochronie niektórych odbiorców paliw gazowych w 2023 r. i w tym zakresie również

zwiększamy budżet. Projekt i kwota dedykowana dla Miejskiego Ośrodka Pomocy

Społecznej. Dział rodzina - zwiększenie środków to jest 2 223 580 zł. Wynika to z

zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego i przeznacza się środki na realizację świadczeń

rodzinnych na podstawie ustawy o świadczeniach rodzinnych i funduszu alimentacyjnym

między innymi projekt “Za życiem”. System opieki nad dziećmi w wieku do lat 3, kwota 267

879 zł, to jest 1000 zł. w ramach świadczenia czy też dodatku motywacyjnego, w tej chwili

jest to tak nazwane, dla pracowników właśnie tej jednostki. Łącznie budżet zwiększamy o

kwotę 3 269 012 zł do kwoty 454 253 429,93 zł. Zazwyczaj budżet tworzy się do pełnych

złotych, ale ze względu na kilka projektów, gdzie istnieje obowiązek wprowadzenia wartości

co do grosza, musimy podać taką wartość. Jeżeli chodzi o wydatki mamy takie, które są

dedykowane z określonych pól pieniędzy, pozyskujemy je z dofinansowania i musimy

przeznaczyć zgodnie z celem. Natomiast te, które wypracowujemy z własnych dochodów

możemy przeznaczyć na cele, które są w tej chwili potrzebne, również na wydatki

majątkowe. W tym zakresie uzupełniamy wynagrodzenia, także składki, przede wszystkim

składki na ubezpieczenia społeczne w Miejskim Zakładzie Gospodarki Mieszkaniowej. To

jest kwota 64 000 zł. Uzupełniamy wynagrodzenia również w jednostkach oświaty -

szkołach podstawowych. Jest to kwota 62 878 zł. Są to wyliczenia bezpośrednio z kilku

szkół, w związku z tym kwota jest co do złotówki. Dodatkowe pieniądze na uzupełnienie

wyposażenia w stołówkach szkolnych. W tym przypadku związane jest to z utworzeniem

oddziału przedszkolnego w Szkole Podstawowej nr 5. Z większych pozycji warto jeszcze

zwrócić uwagę na 400 000 zł. (w uzasadnieniu na stronie 9). Zwiększamy dodatkowe zakupy

w zakresie usług, to jest zakup związany z dopłatami do biletów w spółce Aquapark, aby

ceny były na takim poziomie na jakim w tej chwili są. Co roku, w systemach od stycznia do

czerwca to robimy, z przerwą wakacyjną i od października do grudnia. Jeżeli chodzi o

wydatki majątkowe to 110 700 zł w ramach dotacji dla Regionalnego Centrum Kultury -

Fabryka Emocji. Jest to związane z przygotowaniem dokumentacji, którą będziemy chcieli

wykorzystać do złożenia wniosku o dofinansowanie modernizacji sali widowiskowej. Oprócz

malowania i prac zewnętrznych potrzebna jest wymiana nagłośnienia. Jeżeli chodzi o scenę,

kilka elementów zostało już wcześniej wymienionych, między innymi z Funduszy

Norweskich, ale kilka elementów jest w tej chwili już do remontu. Jeżeli udałoby się

7



pozyskać finansowanie, to zdecydowanie ułatwi nam proces inwestycyjny w tym obiekcie,

ale żeby to zrobić, musimy mieć przygotowaną dokumentację.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała czy radni mają

pytania?

Radna Halina Łuś zapytała czy uzupełnienie zbioru podręczników, dotyczy podręczników

zniszczonych czy również zakupu nowych ? Ile tablic interaktywnych zostało zakupionych za

wskazaną kwotę 70 000 zł?

Ewelina Ślugajska- Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że wskazana kwota to wpłaty

rodziców za zniszczone lub zagubione podręczniki, które wcześniej uczniowie dostali za

darmo. Są to wpłaty ze wszystkich szkół, od wszystkich uczniów. Trafiają one do szkoły,

mogą być przeznaczone na podręczniki czy uzupełnienie książek. Kwoty mogą się różnić dla

poszczególnych szkół. Jeżeli chodzi o program “Aktywna Tablica”, to pieniądze w tym roku

trafiają do dwóch szkół. Piła co roku uczestniczy w tym programie.

Radna Halina Łuś zapytała, ile szkół otrzyma tablice i w jakiej ilości?

Sebastian Dzikowski - Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, że

“Aktywna Tablica” to nazwa programu, nie ma konieczności wydatkowania przekazanych

środków na zakup tablic. W tym roku z programu skorzystają dwie szkoły, które pracują z

uczniami o potrzebie kształcenia specjalnego i w ramach tego programu zakupuje się pomoce

dydaktyczne dla tych uczniów.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Paweł Jarczak powiedział, że nazwa może być trochę

myląca i wskazywać na tablice interaktywne, ale można w ramach programu zakupić inne

pomoce.

Radna Halina Łuś zapytała, czy informacje o programie są również dostępne w Internecie?

Sebastian Dzikowski- Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu potwierdził, że takie

informacje są dostępne.
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Ewelina Ślugajska- Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że jest to rządowy program

rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji uczniów i nauczycieli w zakresie

technologii informacyjno - komunikacyjnych. Program obowiązuje do roku 2024,

obowiązywał przez okres 4 lat czyli 2020 - 2024. Środki otrzymała Szkoła Podstawowa nr 6 i

Szkoła Podstawowa nr 11.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych w związku z brakiem pytań

poddała pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej

uchwałę budżetową na 2024 rok - druk nr 64.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (8), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Obrady opuściła radna Urszula Kaczmarek.

Ad 4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia wysokości

opłat za pobyt dziecka w żłobkach prowadzonych przez Gminę Piła. – druk nr 63.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła o zabranie głosu

Sebastiana Dzikowskiego - Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Sebastian Dzikowski - Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, że

zmiana oznacza dla rodziców - którzy korzystają z prowadzonych przez gminę dwóch

żłobków - że od pierwszego października nie będą ponosili żadnych kosztów i żadnej opłaty

stałej. Rodzic płacić będzie tylko za wyżywienie. Mimo że jest wpisane, że opłata wynosi

1 500 zł. Podstawowa informacja wiąże się z tym, że wprowadzono ustawę, która potocznie

nazywana jest “Aktywny rodzic”, pełna nazwa to Ustawa o wspieraniu rodziców w

aktywności zawodowej oraz wychowaniu dziecka “Aktywny rodzic”. Ta ustawa wprowadza

trzy możliwości pozyskania wsparcia ze strony rządu dla rodziców dzieci w wieku do lat 3.

Dla nas przy tej uchwale i przy organizacji żłobka ma znaczenie program numer 2.

Pierwszy element programu, dotyczy aktywnego rodzica w pracy. Rodzic, jeśli chciałby z

programu skorzystać, zgłasza wniosek do ZUS, że chciałby od państwa otrzymywać 1500 zł.

Warunkiem jest to, że oboje rodzice pracują i dochód obojga rodziców musi wynosić
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przynajmniej minimalną krajową. Jest też kilka innych różnych obostrzeń. Warunkiem jest

jeszcze to, że dziecko nie może być w żłobku, ani w klubie dziecięcym, ani u dziennego

opiekuna. Reasumując, jeżeli ktoś jest w stanie opiekować się dzieckiem w domu, albo ma

babcie lub kogokolwiek, kto będzie w stanie mu pomagać, będzie miał od pierwszego

października prawo od państwa dostawać 1500 zł miesięcznie, do ukończenia trzydziestego

piątego miesiąca życia czyli do 3 lat włącznie.

Trzeci moduł - “Aktywny rodzic w domu” jest dla tych rodziców, którzy nie pracują, bądź

dochód jest niższy niż ten, o którym wspomniano wyżej. I wtedy rodzic ma prawo skorzystać

z oferty państwa i otrzymać kwotę 500 zł miesięcznie w tym samym czasie.

Nas najbardziej - w związku z tą uchwałą - interesuje moduł trzeci czyli “Aktywny rodzic w

żłobku”. Pod pojęciem żłobek mamy na myśli również klub dziecięcy i opiekun dziecięcy,

ponieważ ustawa o opiece nad dziećmi do lat 3 w Polsce mówi o tym, że można mieć 3

formy takiej opieki: żłobek, klub dziecięcy i opiekun dziecięcy. Jako gmina prowadzimy

wyłącznie żłobki (również placówki niepubliczne). Państwo będzie przekazywało pieniądze

na funkcjonowanie dziecka w żłobku do kwoty 1500 zł. Czyli jeżeli my ustalimy stawkę

pobytu w naszym żłobku na poziomie 1500 zł to oznacza, że rodzic, który złoży wniosek,

ponieważ rodzic składa wniosek do ZUS i na podstawie wniosku ZUS z danych do których

ma dostęp odczyta, że w naszych żłobkach koszt pobytu jest 1500 zł i te pieniądze przekazuje

do żłobka. Rodzic nie będzie wpłacał nic, żłobek będzie otrzymywał 1500 zł do

dwudziestego dnia następnego miesiąca po miesiącu złożenia wniosku. Taka jest ogólna

zasada. Rodzic ma czas na złożenie wniosku przez 3 najbliższe miesiące od października

licząc. Najlepiej żeby złożył wniosek od razu. W naszym interesie, i też rodzica jest, żeby

złożył to jak najszybciej. Natomiast jeśli rodzic przez nieuwagę, nie złoży wniosku w

październiku, może go złożyć jeszcze w listopadzie i w grudniu, dostanie zwrot od

października licząc. Później, jak minie okres przejściowy, pieniądze za styczeń zostaną

przekazane w lutym. Nie będzie działało to wstecz. Dzisiaj opłata za pobyt w żłobku wynosi

559 zł opłaty stałej, z tego - w ramach obowiązującego dzisiaj wsparcia dla rodziców - rodzic

może otrzymywać dodatek - zwrot maksymalnie 400 zł, jeżeli ma prawo do zasiłku.

Planowane wsparcie 1500 zł, jest dla każdego rodzica niezależnie od zarobków, czy pracuje,

czy nie pracuje. Rodzic mający dziecko w żłobku ma prawo do 1500 zł. Nie ma tu żadnych

kryteriów. Teraz, w przypadku wspomnianych 400 zł, są pewne kryteria. Obecnie rodzic

ponosi kosz, będący różnicą kwoty 559 zł minus 400. Po wprowadzeniu nowego programu

nie poniesie żadnych kosztów.
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Ważna informacja jest też taka, że koszt pobytu dziecka w naszych dwóch żłobkach wynosi

2185 zł miesięcznie. Tyle płacimy my jako gmina za to, że dziecko jest w żłobku. Opieka nad

dziećmi w wieku do lat 3 to jest opieka jednej osoby na ośmioro dzieci. Dzisiaj płacimy 2185

zł, rodzic płaci 559 zł, do tego jeszcze jest dzisiaj opłata za wyżywienie - 9 zł dziennie.

Wynika z tego, że gmina dzisiaj płaci za miejsce w żłobku prawie 1500 zł. Jeżeli to się

zmieni i radni podejmą taką decyzję, to 1500 zł kosztów utrzymania żłobka przejdzie na

państwo. Zostanie nam opłata za wyżywienie i zostanie nam to, co będziemy musieli

dopłacić. Według szacunku wychodzi, że koszt gminy będzie na poziomie około 550 zł, co

jest dla gminy kolosalną różnicą.

W tej uchwale jest również mowa o zmianie opłaty za godzinę dodatkowego popytu.

Podobną uchwałę po raz pierwszy radni podejmowali w 2011 roku. Wtedy ustalono, że

opłata, za pobyt powyżej 10 godzin, wynosi 30 zł. Dzisiaj wydaje się, że to już jest bardzo

mało, tym bardziej, że takich przypadków, kiedy rodzic zostawia dziecko powyżej 10 godzin

jest niewiele. Kwota wzrasta do 75 zł. Kolejna kwestia to opłata za wyżywienie - jest to 9 zł.

Wyliczenia uzyskane ze żłobka wskazują, że 11 zł to aktualnie jest kwota wystarczająca, by

pokryć realny koszt wyżywienia. W kwocie tej zawarty jest tylko wsad, koszty utrzymania

pracowników kuchni, energii itp., pokrywa gmina. Nie korzystamy z cateringów, wszystko

robione jest na miejscu w warunkach do tego odpowiednich. Opłata za wyżywienie jest tylko

za czas pobytu dziecka w placówce. W poprzedniej uchwale była zniżka na drugie dziecko i

kolejne. Teraz, gdy wsparcie ze strony państwa, dotyczy każdego dziecka w tej samej

kwocie, zniżka taka jest nielogiczna. Z kolei zwiększenie kwoty (na co pozwala ustawodawca

do kwoty 2200) sprawi, że różnicę (powyżej 1500 zł) pokrywać będzie rodzic. Jeśli np.

niepubliczny żłobek ustali sobie opłatę na poziomie 2000 zł to oznacza, że rodzic w tym

żłobku płaci 500 zł. Jeżeli radni zaopiniują pozytywnie projekt uchwały, a następnie w czasie

sesji ją podejmą, oznaczać to będzie, że wejdzie ona w życie 1 listopada, ponieważ musi

zostać opublikowana. Październik będzie okresem przejściowym, czyli opłata pozostanie na

poziomie 559 zł ale de facto rodzic nie będzie jej już ponosił, ponieważ państwo zwróci

gminie 559 zł. za październik.

Radna Halin Łuś zapytała ile dzieci obecnie jest w pilskich żłobkach i jakie jest

zapotrzebowanie na miejsca w żłobku?

Sebastian Dzikowski - Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, że jest

to 142 dzieci i wyjaśnił, że zapotrzebowanie jest cały czas, ale budujemy właśnie nowy
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żłobek na ulicy Witaszka, tam będą 44 miejsca. Widzimy również wzmożony ruch w

rejestracji żłobków, klubów dziecięcych i opiekunów (szczególnie opiekunów, bo rejestracja

opiekuna jest najprostsza), podmiotów zewnętrznych, podmiotów niepublicznych. Jest taka

możliwość, że państwo wspiera tę ideę, dlatego dla niektórych osób jest to sposób na życie.

Ustawa, która ma na celu między innymi wsparcie zorganizowanej opieki nad dziećmi do lat

3 spowoduje że takich miejsc powstanie więcej. Porównując do miejsc dla przedszkolaków,

gdzie mamy ich w naszych przedszkolach ponad 2000 to jest to różnica kolosalna - 142

miejsca dla dzieci do trzeciego roku życia.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych wobec braku dalszych pytań

podsumowała punkt 4 porządku obrad. Ustala się miesięczną opłatę 1500 zł za dziecko w

żłobku, ustala się dodatkową opłatę w kwocie 75 zł za każdą godzinę powyżej 10 godzin

pobytu dziecka w żłobku. Ustala się również stawkę żywieniową w wysokości 11 zł - koszt,

który będą pokrywali rodzice (rodzic nie ponosi kosztu za wyżywienie w czasie nieobecności

dziecka w przedszkolu). Uchwała wchodzi w życie od 1 listopada 2024 r. Zakład

Ubezpieczeń Społecznych przekazuje pieniądze do placówki, wnioski rodzice składają w

ZUS. Zapytała czy w chwili obecnej żłobek jest bezpłatny?

Sebastian Dzikowski - Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, że

tylko żłobki prowadzone przez gminę są bezpłatne. Generalnie jest tak, że nie dostają się do

naszych żłobków dzieci rodziców, którzy nie pracują, ponieważ to jest jeden z warunków

przyjęcia, ale program tego nie określa, czyli jeżeli ktoś ma dziecko w żłobku, a nie pracuje,

to i tak 1500 zł dostanie.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Paweł Jarczak powiedział, że jest tyle dzieci chętnych,

że przyjmujemy w pierwszej kolejności dzieci rodziców pracujących, gdyby była taka

sytuacja, że byłaby ta pula wykorzystana, to wtedy możemy przyjmować dzieci rodziców,

którzy nie pracują. A gdy i to wykorzystamy, to możemy przyjmować dzieci z innej gminy.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych w związku z brakiem pytań

poddała pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie

ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobkach prowadzonych przez Gminę Piła. –

druk nr 63.
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Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uchylenia uchwały Nr

XXVII/421/16 Rady Miasta Piły z dnia 29 listopada 2016 r. w sprawie określenia wysokości

oraz zasad ustalania i rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub

kluby dziecięce na terenie Gminy Piła. – druk nr 62.

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu - Sebastian Dzikowski powiedział, że od

2011 roku, kiedy weszła ustawa o opiece nad dziećmi do lat 3, gmina Piła podjęła wyzwanie i

zaczęła wspierać podmioty niepubliczne - żłobki i kluby dziecięce, na zasadzie, że podmiot,

który prowadził żłobek lub klub dziecięcy na wniosek otrzymywał od gminy dotację w

kwocie 200 zł na dziecko przy żłobku, 100 zł na dziecko przy klubie dziecięcym. Taka

pomoc z naszej strony była wyjściem naprzeciw potrzebom, nie była obligatoryjna, żaden

przepis prawny nie nakazuje takiego wsparcia. Jednakże obecnie, w momencie gdy zmienia

się system wsparcia opieki nad dzieckiem do lat 3 w postaci dotowania pobytu dziecka w

żłobku przez państwo, bezzasadne staje się przekazywanie dodatkowych pieniędzy ze strony

gminy dla niepublicznych podmiotów, ponieważ one, dokładnie tak samo jak jednostki

prowadzone przez gminę, mają to wsparcie do poziomu 1500 zł. Gdyby gmina nadal je

dotowała, to dotacje będą musiały być odjęte od 1500 zł. Państwo wspiera na tych samych

zasadach niepubliczne, jak publiczne jednostki. W związku z tym utrzymanie tej uchwały

byłoby dodatkowym kosztem dla gminy, a jednocześnie nie dawałoby podmiotowi

dodatkowych profitów, bo i tak te pieniądze otrzyma w takiej samej stawce z innego źródła.

Dlatego zasadne jest uchylenie wspomnianej wyżej uchwały.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała o wysokość

subwencji od państwa?

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu - Sebastian Dzikowski powiedział, że nie

ma czegoś takiego jak subwencja od państwa. Państwo w żaden sposób wprost nie wspiera

funkcjonowania żłobków. Funkcjonowanie żłobków jest wspierane poprzez różne programy,

na przykład aktualnie “Aktywny Maluch” (kiedyś “Maluch Plus”). To są programy, dzięki
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którym można uzyskiwać pieniądze na budowę i funkcjonowanie żłobków. My właśnie

jesteśmy w trakcie realizacji programu, ponieważ właśnie z tego programu realizujemy nasz

żłobek nr 3.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała jaka jest różnica w

formie przekazywania pieniędzy?

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu - Sebastian Dzikowski powiedział, że

rodzic, którego dziecko jest w żłobku - nieważne czy w publicznym, czy niepublicznym -

jeżeli złoży wniosek, to pieniądze trafiają do podmiotu, w którym jest dziecko. Czyli jeżeli

jest w publicznym, to do żłobka, pośrednio do gminy, jeżeli jest w niepublicznym do

właściciela. W pełnej kwocie - maksymalnie 1500 zł. Jeżeli opłata za pobyt jest 1500, to

rodzic nie ponosi kosztów pobytu, jeżeli opłata jest wyższa niż 1500, to i tak jednostka

otrzyma 1500 zł, jeżeli jest niższa, to mniej.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych w związku z brakiem pytań

poddała pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie

uchylenia uchwały Nr XXVII/421/16 Rady Miasta Piły z dnia 29 listopada 2016 r. w sprawie

określenia wysokości oraz zasad ustalania i rozliczania dotacji celowej dla podmiotów

prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Piła. – druk nr 62.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 6. Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radny Jan Szwedziński dołączył do posiedzenia komisji.

Radna Halina Łuś powiedziała, że na skrzynkach e-mail radnych pojawiła się informacja

dotycząca Centrum Strzelectwa Sportowego “Tarcza” i w związku z tym chciałaby wiedzieć,

na jakim etapie jest sprawa dotycząca tego obiektu ?
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Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Monika Łukomska powiedziała, że obiekty tam

istniejące częściowo są w zarządzie MZGM, częściowo gminy. Centrum Strzelectwa

Sportowego “Tarcza” zlikwidowane zostało w 2018 r. W tej chwili Miejska Pracownia

Urbanistyczna pracuje nad miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego tego

terenu. Plan nie dotyczy budynków istniejących, które pozostają w zarządzie gminy

(planowane jest wykorzystanie ich pod Centrum Zarządzania Kryzysowego oraz dla

organizacji pożytku publicznego).

Radna Halina Łuś zapytała, czy to oznacza, że zamknięcie strzelnicy jest już ostateczne?

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Monika Łukomska potwierdziła, że likwidacja

nastąpiła w 2018 r.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Paweł Jarczak powiedział, że temat CSS “Tarcza”

wraca co jakiś czas. Centrum zostało zlikwidowane przede wszystkim przez niewspółmierne

do wykorzystania koszty, które trzeba było ponosić na utrzymanie obiektów i budynku, jak

pokazywała praktyka, dla około 120 może 130 osób zainteresowanych. Przy Centrum

Zarządzania Kryzysowego, które ma być wraz ze Strażą Miejską przeniesione do jednego z

budynków, planuje się (w porozumieniu z Wojewodą Wielkopolskim) utworzenie stacji

pogotowia ratunkowego.

Radny Józef Jopek zapytał kto jest właścicielem ziemi, na której znajdowało się CSS

“Tarcza”? Kiedyś teren ten należał do wojska.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Monika Łukomska powiedziała, że ziemia należy do

gminy.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Paweł Jarczak powiedział, że nie wszystkie tereny

należące do Agencji Mienia Wojskowego zostały przekazane - dotyczy to np. restauracji

Tarcza.

Radna Halina Łuś powiedziała, że z informacji e-mail wynika, że teren przekazany

wcześniej miastu będzie musiał być zwrócony Agencji Mienia Wojskowego.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Paweł Jarczak poinformował, że gdyby tak było, w

związku z tym, że likwidacja nastąpiła w 2018 r,. to tereny te już zostałyby zwrócone.
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Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, że istniała

możliwość kupna strzelnicy i nikt z tego nie skorzystał. Sprawa jest wyjątkowo

skomplikowana, wielowątkowa i ciężko będzie ją w całości przedstawić na komisji.

Zaproponowała, aby radna skontaktowała się bezpośrednio z wydziałem merytorycznym.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Paweł Jarczak powiedział, że Pani radna może uzyskać

informacje na ten temat, ale dziś nie będzie ona bardzo szczegółowa.

Radna Halina Łuś powiedziała, że skoro sprawa jest zakończona, to nie ma potrzeby

dodatkowego spotkania, ale po otrzymaniu e-maili, próbuje zrozumieć stanowisko osób,

które kilkakrotnie przesłały dość obszerną korespondencję.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała o możliwość

usunięcia pozostałości po wichurach - suchych, niebezpiecznych drzew przed przejazdem na

ul. Młodych.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Paweł Jarczak powiedział, że miasto cały czas reaguje

na takie zgłoszenia, ale należy pamiętać, że w pierwszej kolejności ustalony jest właściciel

terenu, ponieważ często miejsca, w których znajdują się wiatrołomy, nie należą do gminy i

wtedy obowiązkiem usunięcia takich drzew, obarczony jest właściciel.

Radny Przemysław Jarecki poprosił o interwencję w sprawie przycięcia gałęzi w okolicach

skrzyżowania Paderewskiego z ul. Koszalińską.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Paweł Jarczak powiedział, że sprawa zostanie

przekazania do Zarządu Dróg i Zieleni.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych przekazała radnym

informacje organizacyjne dot. posiedzeń Komisji Spraw Społecznych. Poprosiła również o

zgłaszanie (do 11 października br.) propozycji do planu pracy KSS na rok 2025.

Zaproponowała, żeby komisje wyjazdowe odbywały się w pierwszy wtorek miesiąca o

godzinie 14:00.

Radna Halina Łuś zauważyła, że jest pewna luka w uchwale związanej z dietami. Radna

poprosiła Przewodniczącą Teresę Kasior, aby zaproponowała na kolegium, by zmniejszyć
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kwotę potrącenia za nieobecność na sesjach, które zwoływane są w trybie nadzwyczajnym w

okresie wakacyjnym.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, że tego tematu

na komisji nie rozstrzygniemy. Kwestia diet na ten rok jest już zamknięta, a z uzyskanych

informacji wynika, że na rok 2025 planowane są jakieś zmiany. Zauważyć należy, że sesji

nadzwyczajnych nie jesteśmy w stanie w żaden sposób zaplanować, również w okresie

wakacyjnym.

Radny Józef Jopek poparł wniosek radnej Haliny Łuś.

Radna Halina Łuś zaproponowała, by wykluczyć jeden z wakacyjnych miesięcy i wtedy nie

zwoływać sesji.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, że przedstawi

na posiedzeniu propozycję radnej Haliny Łuś.

Radna Halina Łuś zapytała kiedy będzie procedowany budżet miasta i zaproponowała, aby

podwyższyć wynagrodzenie Prezydent Miasta Piły.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, że w takich

sprawach, niezbędna jest obecność osób odpowiedzialnych merytorycznie.

Radny Jan Szwedziński zaproponował złożenie w tej kwestii interpelacji/wniosku.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, że przedstawi

propozycję radnej Haliny Łuś.

Ad 7. Zamknięcie obrad.

Wobec braku dalszych zgłoszeń Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw

Społecznych zamknęła obrady Komisji.

Protokół sporządziła: Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych

/-/Katarzyna Sztafel /-/Teresa Kasior
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PROTOKÓŁ PODPISALI:

LP. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Kama Frąckowska – Pilarska

2. Przemysław Jarecki

3. Józef Jopek

4. Urszula Kaczmarek

5. Kamila Karwacka

6. Halina Łuś

7. Gabriela Milska

8. Agnieszka Molęda

9. Jan Szwedziński
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